
РЕСПУБЛИКАНСКАЯ ТРАНСПОРТНО-ЛОГИСТИЧЕСКАЯ ГАЗЕТА
ИЗДАЕТСЯ С 12 МАЯ 1931 ГОДА

Ж Е Л Е З Н О Д О Р О Ж Н И К   К А З А Х С ТА Н А
№85 (3015)
08/10/2024

ҚАЗАҚСТАН
ТЕМIРЖОЛШЫСЫ

ҚЫРКҮЙЕК АЙЫНДА 
БИЫЛҒЫ АСТЫҚТЫҢ 

ТОННАСЫ ТЕМІРЖОЛ 
КӨЛІГІМЕН ТАСЫМАЛДАНДЫ. 

ЖЫЛ БАСЫНАН БЕРГІ СЕГІЗ 
АЙДА ТЕМІРЖОЛШЫЛАР 
ДЕНСАУЛЫҒЫНЫҢ КЕНЕТТЕН 
НАШАРЛАУЫНЫҢ 

ЖАҒДАЙЫ ТІРКЕЛГЕН.

БИЫЛ АТЫРАУ 
МАГИСТРАЛЬДЫҚ ЖЕЛІ 
БӨЛІМШЕСІ БОЙЫНША 

ШАҚЫРЫМҒА ЖУЫҚ ЖОЛ 
КҮРДЕЛІ ЖӨНДЕУДЕН ӨТУДЕ.

САНДАР СӨЙЛЕЙДІ:

24

60

Жоба

Алексей ГРОМ,
генеральный директор ОТЛК ЕРА:

КООРДИНАЦИЯ ТЕХНОЛО-
ГИЧЕСКИХ И РЫНОЧНЫХ 
КОМПЕТЕНЦИЙ В РАМКАХ 
МЕМОРАНДУМА О СОТРУДНИ-
ЧЕСТВЕ МЕЖДУ CRCT И ОТЛК 
ЕРА ПОЗВОЛИТ ПОВЫСИТЬ 
ПРИВЛЕКАТЕЛЬНОСТЬ 
ПОЕЗДОВ КИТАЙ – ЕВРОПА 
ДЛЯ ЕВРАЗИЙСКИХ ГРУЗО-
ВЛАДЕЛЬЦЕВ, ВНЕСЕТ ВКЛАД 
В ПЕРСОНАЛИЗАЦИЮ ЛО-
ГИСТИЧЕСКИХ РЕШЕНИЙ И ПО-
ВЫСИТ УРОВЕНЬ ИНТЕГРАЦИИ 
НА КЛЮЧЕВЫХ ЕВРАЗИЙСКИХ 
МАРШРУТАХ   
 

1,1МЛН

В совещании приняли участие представители 
ҚТЖ, департамента вагонного хозяйства ТОО 
«КТЖ – Грузовые перевозки», управления 
вагонного хозяйства Центральной дирек-
ции инфраструктуры филиала ОАО «РЖД», 
службы вагонного хозяйства Белорусской 
железной дороги. 

В частности, участники совещания обсуди-
ли вопросы доступа исправного подвижного 

состава на железнодорожную инфраструкту-
ру, случаи отцепки вагонов с техническими 
неисправностями на межгосударственных 
стыковых пунктах и в пути следования. 

С докладом о работе межгосударственных 
стыков и проблемных вопросах выступил 
главный менеджер департамента вагонного 
хозяйства ТОО «КТЖ – Грузовые перевозки» 
Рустем Кустаев. 

– За 8 месяцев 2024 года по межгосудар-
ственным стыковым пунктам было сдано                 
14 727 поездов против 15 166, принято                                                                                                

 ПЛОЩАДКА, ОБЪЕДИНЯЮЩАЯ  ПРОФЕССИОНАЛОВ
В Алматы состоялся V Ев-
разийский форум по безо-
пасности и цифровизации 
на транспорте. Форум объ-
единил представителей 
железнодорожных адми-
нистраций Азербайджа-
на, России, Кыргызстана, 
Министерства транспорта 
РК, союза транспортников 
«Kazlogistics», научно-ис-
следовательские и образо-
вательные организации.

Маңғыстау индустриалдық 
паркінде бой көтеретін нысанның 
алғашқы қазығын қағу салтана-
тына «ҚТЖ» ҰК» АҚ директоры-
ның кеңесшісі Ертас Бейсбеков 
бастаған қонақтармен қатар, 
Маңғыстау жүк тасымалы бөлім-
шесі директорының орынбасары 
Ерлан Бурхутов, Маңғыстау вагон 
депосының бастығы Майлыбай                     
Камалов қатысып, түбек теміржо-
лы үшін маңызды нысан құрылысы 
жөнінде сөз етті.

   Өңірге тартылатын инвести-

циялардың нәтижесінде жүзеге 
асырылатын бұл жоба түбекте 
жаңа өндіріс орындарын ашып, 
жүздеген адамды жұмыспен 
қамтитын болады дейді жауапты 
тұлғалар. Жоба бойынша жаңадан 
қолданысқа берілетін өндірістік 
аумақ 4 бөліктен тұрады. Біріншісі 
– жүк вагондары мен маневрлік 
локомотивтерді жөндеу қуаты бар 
вагон депосы. Қалғаны қойма 
жайлар, дайындау цехы және 
жұмысшылар мен қызметкерлер 
үшін офис пен жатақхана ғима-
раттары болмақ.

–  Маңғыстау индустриалдық 
паркінде салынатын вагон де-

посының мүмкіндіктері мол 
болмақ. Мұнда жүк вагондары 
мен маневрлік тепловоздарға 
ағымдағы, деполық және күр-
делі жөндеулер жүргізіледі. Бұл 
жұмыстар қуаттылығы жоғары, 
заманауи техника және құрал-жаб-
дықтар көмегімен атқарылады. 
Сонымен қатар жүк вагондары 
мен локомотивтерге арналған 
қосалқы бөлшектер шығаратын 
цех пен дайын өнімге арналған 
қойма да салынады. Алдын ала 
болжам бойынша құрылысқа 
және пайдалануға беруге дейінгі 
дайындықтарға 10-12 ай кетеді 
деп жоспарлануда, – дейді жаңа-

На столичном грузовом терминале 
АО «Кедентранссервис» перегружен 
10-тысячный контейнер.

С целью минимизации поездной 
нагрузки на МГСП Достык, Алтынколь 
проводится работа по переориента-
ции и перегрузу части грузопотоков,                       
следующих транзитом по маршруту 
Китай – Россия, Китай – Беларусь, на 
тыловом терминале города Астаны. 

Так, по данному направлению с июня 
по 3 октября 2024 года в столичном 
грузовом терминале АО «Кедентранс-
сервис» перегружено 165 контейнерных 
поездов. До конца года предусмотрена 
отправка порядка 105 поездов.

В целом за 9 месяцев 2024 года фак-
тический объем по переработке кон-
тейнеров составил 41 тысячу ДФЭ, 
превышающий плановые показатели 
в 8,5 раза.

Руслан РАХМЕТОВ

ВАГОН  ДЕПОСЫ  БОЙ  КӨТЕРЕДІ   
Маңғыстауда уақыт 
талабына сай көп-
функциялы вагон 
жөндеу депосы салы-
нады. Жуырда аталған 
инвестициялық 
жоба көпшілікке та-
ныстырылып, ны-
санның іргесін қалау 
рәсімі өтті.

дан салынатын вагон жөндеу 
депосының басқарушысы Ринат 
Әубәкіров.

Жалпы, инновациялық жо-
баны жүзеге асыру өңір үшін 
де, логистикалық сала үшін де 
айтарлықтай артықшылықтар 
әкелері сөзсіз. Себебі облыстағы 
экономикалық өсімге оң әсер етіп, 
жаңа жұмыс орындарын құра-
ды және жалпы экономикалық 
дамуға ықпал ететін аймаққа 
инвестиция келеді. Көлік және 
логистикалық инфрақұрылым-
ды жақсартуға септік етіп,                                                                         
инвесторлар үшін тартымдылықты 
күшейтеді. Технологиялық бағытта 
жылжымалы құрамды өндіру мен 
жөндеуге заманауи технология-
ларды енгізу нәтижесінде өңірдің 
жалпы технологиялық деңгейі 
жақсара түседі. Соның ішінде 
теміржол саласы үшін маңыздысы 
логистикалық бағытта депоның 
көлік артерияларына жақын ор-
наласуына байланысты вагондар 
мен локомотивтерді жөндеуге 
кететін уақыт пен шығындар-
ды қысқартады. Жылжымалы 
құрамдар үшін жылдам және 
сапалы жөндеу базасын қамтама-
сыз ету арқылы олардың тоқтап 
қалуын азайтып, тасымалдау 
тиімділігін жоғарылатады. 

 Суретті түсірген автор

Шахида ЖҰМАН,
Маңғыстау

ВЗАИМОДЕЙСТВИЕ  НА  СТЫКЕ
Вопросы безопасности движения поездов обсу-
дили представители ҚТЖ, РЖД и БЖД в городе 
Кокшетау. 

Айлин БАУРЖАН,
Кокшетау

14 959 против 15 618 поездов за аналогичный 
период 2023 года. При сдаче вагонов из Казах-
стана не принято работниками сопредельных 
государств 2 204 вагона, снижение на 31,5%. 
При приеме вагонов не принято работниками 
Казахстана 1 018 вагонов, снижение на 23,5%. 
Возвращено всего 497 вагонов, что на 54% 
меньше в сравнении с восемью месяцами 
прошлого года, – отметил Рустем Кустаев.

По его словам, основной причиной отце-
пок вагонов на МГСП с ОАО «РЖД» явился 
«тонкий гребень», по данной неисправности 
отцеплено 829 вагонов, или 38%. 

Так, для улучшения работы на МГСП необ-
ходимо сократить количество отцепленных 
вагонов до 20%, увеличить перевозки грузов, 
улучшить пропускную способность узловых и 
участковых станций, а также снизить остаток 
неисправных вагонов в ТОР.

Кроме того, необходимо создать единую 
информационную базу данных по всем 
МГСП согласно протокольному совещанию 
управления вагонного хозяйства Центральной 
дирекции инфраструктуры – филиала ОАО 
«РЖД», департамента вагонного хозяйства 
ТОО «КТЖ – Грузовые перевозки», службы 
вагонного хозяйства Белорусской железной 
дороги, Вагонной службы по эксплуатации 
грузовых вагонов департамента грузовых 
перевозок Азербайджанской железной дороги 
и причастных структурных подразделений.

К слову, сегодня железнодорожники трех 
стран проводят активную работу для обеспе-
чения беспрепятственного движения грузов и 
повышения безопасности движения поездов. 
Между странами сохранилось технологическое 
единство железнодорожной сети, обеспечива-
ется согласованное развитие инфраструктуры.

ГРУЗА  БОЛЬШЕ, 
ОБРАБОТКА – 
БЫСТРЕЕ!

«Жолаушылар тасымалы» АҚ 200-ге 
жуық жолаушылар пойыздарының 
жолсеріктерін жұмысқа қабылдайты-
нын хабарлап отыр. Бұл жолаушылар 
ағынының өсуімен байланысты екен. 

Ұлттық оператордың еліміздің барлық 
өңірінде, атап айтқанда Батыс, Солтүстік, 
Оңтүстік, сондай-ақ Экспресс және Қала 
маңы тасымалы сынды филиалдары бар. 
Қазіргі таңда «Жолаушылар тасымалы» 
АҚ-ның пойыз бригадалары штатында 
4800 қызметкер бар, оның 184-і пойыз 
бастығы, қалған 4616-сы жолсерік. Жол-
серік кәсібіне қызығушылық білдірген 
үміткерлер қызметтік позицияға өз 
өтінімдерін job.railways.kz, qsamruk.
kz, hh.kz. сайттары арқылы бере алады. 

«Үміткерлерге қойылатын өзіндік 
талаптар бар. Жас шамасы 18-ден 
басталады. Үміткердің мүмкіндігінше 
орта немесе арнайы техникалық білімі 
болуы керек. Теміржол көлігімен байла-
нысты мамандық болса тіптен жақсы. 
Сонымен қатар теміржол көлігіндегі 
жолсерік курсын өткені туралы куәлігі 
болуы қажет. Қазақ және орыс тілдерін 
еркін меңгергені шарт.  Егер талапқа 
сай үміткерлер саны жеткіліксіз болса, 
онда компания байқауға басқа да білімі 
бар азаматтарды жібере алады, бірақ 
басты талап олардың қажетті сертифи-
каттары мен дағдылары болуы керек», 
– деп ақпаратпен бөлісті «Жолаушылар 
тасымалы» АҚ Баспасөз  хатшысы                                           
Нариман Дүйсекеев. 

Оның айтуынша, іріктеу процесі бір-
неше кезеңнен тұрады, олар: тестілеу, 
кәсіби білімдерін тексеру, әңгімелесу, 
сондай-ақ стреске қарсы тұру және ком-
муникативті дағдылар. Атап өтетін жайт, 
іріктеу процесі ашықтыққа құрылған. 
Іріктеуді кадрлық қызмет пен кәсіподақ 
ұйымы өкілдерінен тұратын комиссия 
жүргізіп, қандай да бір кемшілік пен 
кедергіге субъективті жол бермек емес. 

Ислам ТАЛҒАТ

ЖОЛСЕРІККЕ 
ТАЛАП  ЖОҒАРЫ

Марат ҚАРАБАЕВ, 
ҚР Көлік министрі

Мероприятие было посвящено обсуж-
дению ключевых вопросов, связанных 
с безопасностью транспортной инфра-
структуры и внедрением современных 
цифровых технологий.

С приветственным словом в онлайн-ре-
жиме к участникам форума обратился 
вице-министр транспорта РК Сатжан Абла-
лиев, который рассказал о ряде важных 
проектов министерства, направленных 
на цифровизацию транспортной отрасли. 

Заместитель председателя правления АО 
«НК «ҚТЖ» Талгат Алдыбергенов, выступая 
на форуме, рассказал о проводимой работе 
по увеличению пропускной способности 
железнодорожной сети Казахстана, под-
черкнув важность модернизации инфра-
структуры для обеспечения бесперебойного 
движения в условиях растущих объемов 
грузоперевозок. По его словам, ҚТЖ 
реализует ряд стратегических проектов: 
вторые пути участка Достык – Мойынты, 
строительство линии Дарбаза – Мактаарал, 
обводной ветки в обход Алматы. Среди 
приоритетных направлений – обновление 
подвижного состава, внедрение современных 
технологий управления транспортными 
потоками, до 2029 года планируется 

поставка порядка 535 локомотивов и                                                                   
свыше 11,7 тысячи вагонов. 

– Уверен, что форум станет объе-
диняющей площадкой налаживания 
партнерских связей и обмена мне-
ниями профессионалов в области                                      
безопасности и цифровизации, – отметил 
Талгат Алдыбергенов. 

Особое внимание уделялось вопросам 
кибербезопасности, поскольку цифрови-
зация активно проникает во все аспекты 
транспортной отрасли. Важной частью 
форума стали обсуждения внедрения интел-
лектуальных транспортных систем (ИТС), 
которые позволят улучшить управление 
потоками транспорта, снизить количество 
аварий и повысить общую эффективность 
транспортных операций. Участники так-
же делились опытом внедрения новых 
технологий, таких как автоматизация, 
искусственный интеллект и системы 
мониторинга в реальном времени. Инте-
ресным стало выступление заместителя 
генерального директора –  начальника 
департамента безопасности движения ОАО 
«Российские железные дороги» Шевката 
Шайдуллина о развитии инноваций в обе-
спечении гарантированной безопасности 
и надежности перевозочного процесса 
железнодорожного транспорта.

Ключевой темой форума стали вопросы 

обеспечения безопасности движения. 
Директор департамента безопасности 
движения ҚТЖ Марат Шакенов поде-
лился итогами реализации Комплекса 
системных мер по улучшению состоя-
ния безопасности движения поездов, 
который позволил снизить количество 
нарушений к уровню 2023 года на 13% 
и улучшить целевой показатель безо-
пасности движения на 11%. 

Проводится работа и по профилакти-
ке правонарушений с департаментом 
полиции на транспорте, разработана и 
реализуется «Дорожная карта по повыше-
нию уровня безопасности и сохранности 
имущества на железной дороге РК». 
На станциях и вокзалах установлено 
4 018 камер видеонаблюдения, более 
300 локомотивов оснащены видеоре-
гистраторами, в вагонах-ресторанах 
установлены камеры видеонаблюдения, 
ведется строительство скотоизгороди. 
На сегодняшний день согласно ком-
плексному плану отремонтировано                                                                                   
753 километра пути, более  1 000 грузовых 
и 355 пассажирских вагонов.

Помимо ремонта приобретено свыше 
1,2 тысячи средств малой механизации, 
локомотивы, грузовые и пассажирские 
вагоны. 

– Возникла необходимость актуализации 

нормативно правовой базы по поддержа-
нию требований безопасности движения 
на железнодорожном транспорте. Поэтому 
считаем, что Министерству транспорта 
необходимо активизировать работу по 
актуализации нормативно-правовых 
актов, – отметил Марат Шакенов. 

Далее говорилось, что в ҚТЖ продол-
жается работа раннего предупреждения 
нарушений безопасности движения. Для 
оперативной обработки данных разработана 
и внедрена автоматизированная система 
«Анализ рисков безопасности движения». 
В целях улучшения системы управления 
безопасностью движения поездов в ком-
пании создана группа аудиторов (СУБД).

В рамках Евразийского форума состоя-
лись панельные сессии, на которых обсуж-
дались важнейшие вопросы транспортной 
безопасности и внедрения цифровых 
технологий в автомобильной и железно-
дорожных сферах, воздушного и водного 
транспорта, подготовки кадров, защиты 
данных и предотвращения кибератак. 

В рамках проводимого мероприятия 
АЛТ Университет им. М. Тынышпаева 
подписал меморандум о сотрудничестве 
и взаимодействии с отечественными 
транспортными компаниями.  

(Продолжение темы на 2-й стр.)
 Фото автора

Елена КОЛДАСБАЕВА,
Алматы

МЕМЛЕКЕТ БАСШЫСЫ РЕСПУБЛИКА БОЙЫНША КЕМІНДЕ 10 МЫҢ ШАҚЫРЫМ ЖОЛДЫ ҚАМТУ ҮШІН ОРТАША ЖӨНДЕУ 
БАҒДАРЛАМАСЫН КЕҢЕЙТУДІ ТАПСЫРДЫ. САПА – БАСТЫ БАСЫМДЫҚҚА ИЕ. БАРЛЫҚ ӨҢІРЛЕРДЕ ОРТАША ЖӨНДЕУ 
ЖҰМЫСТАРЫ ЖҮРГІЗІЛЕТІН ЖОЛДАР АНЫҚТАЛДЫ. МЫСАЛЫ АЛТАЙҒА, ШЕМОНАИХАҒА, СЕРЕБРЯНСКІГЕ АПАРАТЫН 
ЖОЛДАР ЖӨНДЕЛЕДІ. СОНДАЙ-АҚ МАРҚАКӨЛ, РАХМАНОВ БҰЛАҒЫ ЖӘНЕ ҚАТОНҚАРАҒАЙ ТУРИСТІК НЫСАНДАРЫНА 
АПАРАТЫН ЖОЛДАР ДА ЖӨНДЕУДЕН ӨТЕДІ. 
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ӨНДІРІС

Қызылорда ЖТ бөлімшесінің 
директоры Батырхан Базарбаев 
пен Қызылорда магистральдық 
желі бөлімшесінің бастығы Ербол 
Сәулебеков бастаған комиссиялық 
топ құрамына «Қазкөліккәсіп» ҚБ 
төрағасы, салалық мекемелердің 
басшылары мен бөлім жетекшілері 
қатысып, барлық нысан иненің 
көзінен жіп өткізгендей тәсілмен 
тексерілді. 

Тексеруді бөлімшенің оңтүсті-
гіндегі Шорнақ станциясынан 
бастаған комиссия мүшелері бар-
лық бекет пен станцияға аялдап, 
әрбір нысанды жекелей назардан 
өткізді. Аймақтың солтүстігіне 
Сексеуіл станциясына дейін тек-
серу жұмыстарын жалғастырған 
топ барлық жағдайды жіпке тізіп, 
белгілеп отырды. Тиісті жерінде 
ескерту жасалса, кей бекеттерде 
олқылықтарды тез арада орнына 
келтіру шаралары жасалды. Аймақ 
теміржолшылары күзгі тексеруге 

алдын ала дайындық жұмыстарын 
жүргізгенімен, барлық жұмыс 
техникаға тығыз байланысты, 
пойыздардың қозғалыс қауіпсізді-
гімен астасып  жататындықтан 
кем-кетік те болмай қалмады. 
Байқау нәтижелері бойынша 
өтетін жиында олқылықтар мен 
кемшіліктерді сараптау жұмысы-
ның қорытындысы жарияланатын 
болады.   

– 2024 жылғы 25 наурыздағы 
N326-ЦЗ бұйрығымен бекітілген 
«ҚТЖ» ҰК» АҚ және оның ен-
шілес ұйымдарының құрылымдық 

бөлімшелерінің қысқы кезеңге 
дайындығын және жұмысын ұй-
ымдастыру, инфрақұрылымның 
ағымдағы жай-күйін анықтау 
мақсатында көктемгі және күзгі 
тексерулер жүргізу, жылжымалы 
құрамды, өндірістік-техникалық 
құралдарды, қозғалыс қауіпсіздігін, 
өрт қауіпсіздігін, еңбек қауіпсіздігі 
және еңбекті қорғауды, сондай-ақ 
ЖТ шаруашылықтарының 2024-
2025 жылдарда қысқы кезеңдегі 
жұмысқа дайындығын айқын-
дау бұйрығына байланысты өтіп 
жатқан байқау аясындағы тексеру 

АЙМАҚ

БАЙҚАУ

ШОРНАҚ – СЕКСЕУІЛ – ҚОСКӨЛ  БАҒЫТЫНДА...   
Қызылорда жүк тасымалы және магистраль-
дық желі бөлімшесі басшыларынан құралған 
топ аймақ бойынша күзгі комиссиялық тек-
серуге шықты. 

Сабырхан 
СЕЙІЛБЕКҰЛЫ,
Қызылорда

Ақтөбе облысының әкімі Асхат Шахаровтың қатысуымен 
өткен жиынға «ҚТЖ-Жүк тасымалы» ЖШС – «Батыс» фи-
лиалының директоры Бөріхан Беркімбаев және «ҚТЖ» ҰК» 
АҚ Ақтөбе магистральдық желі бөлімшесінің және көлік 
терминалдарының басшылары арнайы шақырылды. 

Жиында Мемлекет басшысының Жолдауында айтылған 
инфрақұрылымға қатысты өзекті мәселелерді шешуге                           
қатысты тапсырмалар сөз болды. Стратегиялық басымдықтардың 
бірі – көлік-логистика саласын дамыту. Заманауи әуежайлар 
мен вокзалдар – бұл тек көлік торабы ғана емес, сонымен 
қатар кең ауқымды қызмет түрлерін ұсынатын нағыз сервис 
орталықтары. Әуежайлар мен вокзалдардағы қызметтерді 
кеңейту – бұл заманауи жағдайларға сәйкес үнемі жетілдіру-
ді қажет ететін үздіксіз процесс. Қызмет көрсету сапасын 
дамытуға салынған инвестициялар жолаушылар санының 
артуы және клиенттердің адалдығын арттыра отырып, көлік 
торабының беделін нығайтумен өзін ақтайтыны айтылды. 

Басқосуда  жолаушыларға қызмет көрсету сапасын арт-
тыру, жалпы сервисті дамыту, инфрақұрылым жұмысын 
оңтайландыру және жолаушыларға қолайлы жағдай жа-
сауға қатысты ұсыныстар талқыланды. Вокзал мен әуежай 
жұмысына заманауи технологияларды енгізу және қызмет 
көрсетуді жақсартуға назар аудару қажеттігі айтылды.   

 Теміржол басшылары 2025 жылы вокзал ғимаратына 
күрделі жөндеу жұмыстары жоспарланғанын жеткізді. Қазіргі 
уақытта жобалық-сметалық құжаттама әзірленуде. Шатыр, 
инженерлік желілерді, терезелер мен есіктерді ауыстырудан 
бөлек, ішкі әрлеу жұмыстары, қала және перронға кіреберісті 
жабдықтау, жарықдиодты ақпараттық тақта орнату және 
басқа да жұмыстар жүргізіледі.

Ақтөбе магистральдық желі бөлімшесі директорының 
орынбасары Болат Аюпов теміржол вокзалындағы қызмет 
көрсету жұмыстарына  тоқталды. Вокзалда жолаушы ағыны 
көп, тәулігіне 12 пойызды қабылдайды. Негізінен вокзал 
кешені 900 жолаушыға қызмет көрсетуге қауқарлы. Алай-
да тәулігіне төрт мыңнан астам адам келіп-кететін вокзал 
қызметіне айтылатын сын да аз емес. 

Суретті түсірген автор

Атырау жүк тасымалы бөлімшесі бастығының қаржы 
және экономика жөніндегі орынбасары Мұрат Жүгінісовтің 
мәліметіне сәйкес жүк тасымалы көрсеткіштерінің жоғары 
болуымен қатар қаржылық жағдайы да жақсарып келеді. 
Өткен мерзімде қаржылық-экономикалық қызмет бойынша 
негізгі қызметтен түскен кірістер 63 млрд 126 млн 258 мың 
теңгені құрады.  Яғни 2023 жылғы 8 аймен салыстырсақ, 
12 млрд 047 млн 459 мың теңгеге ұлғайған (24%-ға артты). 
Оның ішінде тасымалдау қызметінен түскен табыс 53 млрд 
052 млн 147 мың теңгені құраған. Бұл өткен жылғы фактіге 
қарағанда 27,1%-ға немесе, 11 млрд 323 млн 542 мың тең-
геге артық. Еңбек өнімділігі жоспарға 84%-ға орындалды, 
пайдалану жүк айналымының 18%-ға орындалмауы кері 
әсерін тигізді. Негізгі қызмет бойынша шығыстар жоспарға 
сай 100,5%-ды құрады. 

Сонымен қатар аймақтағы басқа өндірістік орындармен 
салыстырғанда темір жолда жетекші мамандардың орташа 
айлық жалақысы өскені байқалады. Мәселен, бүгінде жүк 
кассирінің орташа жалақысы 459 мың 440 теңге құрайды.  
Пойыз құрастырушының орташа жалақысы 531 мың 192 
теңге. Тепловоз машинисінің орташа жалақысы 765 мың 
495 теңге. 

Ұжымдық шарттың және ҚР Еңбек кодексінің талаптарын 
сақтау, түнгі уақытта, мереке және демалыс күндерінде 
жұмыс істегені үшін қосымша ақылар мен үстемеақылар 
есептеу, жалақыны уақытылы төлеу және қызметкерлердің 
әлеуметтік пакетін үнемі жақсарту бойынша да түсіндіру 
жұмыстары жүргізілген. 

– Өңірде әлеуметтік-тұрмыстық еңбек жағдайларын 
жақсарту бойынша жұмыс тұрақты жүргізілуде. 2021 
жылдан бастап 2020 жылы алынған пайданы ескере оты-
рып, компания жыл сайын қызметкерлердің жалақысын 
көтеру бойынша жоспарлы іс-шараларды орындап келеді. 
Мысалы, 2021 жылғы 1 қаңтардан бастап 10%-ға және сол 
жылы 1 шілдеден бастап тағы 10%-ға артты. 2022 жылғы 1 
қаңтардан бастап қызметкерлердің тарифтік мөлшерлеме-
лерінің біржолғы өсуі сараланды, мұнда жалақысы төмен 
лауазымдарда ең көп жалақы өсімі болды. 2022 жылғы 1 
қаңтардан бастап лауазымдық жалақының мөлшері қайта 
қаралды және қызметкерлерге қайта есептеу жүргізілді. 2022 
жылғы 1 шілдеден және 2022 жылғы 15 қазаннан бастап 
кезең-кезеңімен тарихи қалыптасқан «учаскелік» өңірлік 
коэффициенттерден облыстық коэффициенттерге (бір облыс 
ішіндегі бірыңғай өңірлік коэффициент) ауысты. 2022 жылғы 
жалақының өсуінің жалпы өсімі 25-41% аралығында болды. 
Компания бойынша өндірістік персонал қызметкерлерінің 
жалақы деңгейі 2020 жылмен салыстырғанда бүгінгі таңда 
өсім 88% құрайды. Яғни соңғы төрт-бес жылда жалақының 
айтарлықтай өскенін айта кету керек, – дейді қаржы маманы.

ҚАРЖЫЛЫҚ  ЖАҒДАЙ 
ЖАҚСАРЫП  КЕЛЕДІ    

Кәсіпорынның қаржы-экономи-
калық көрсеткіштері негізінен 
оның өнімді сату немесе қызмет 
көрсету арқылы тапқан табысына 
байланысты. Темір жолда ол не-
гізінен тасымал арқылы көрінеді. 

Қосұйым МҰҚАШЕВ,
Атырау

СЕРВИСТІ  ДАМЫТУ 
СӨЗ  БОЛДЫ  

Ақтөбе облысы әкімдігінде 
теміржол вокзалдары мен әуе-
жайда жолаушыларға қолайлы 
жағдай жасау және қызмет көр-
сету сапасын жақсарту мәселе-
сіне арналған жиын өтті. 

Ардақ ЕРУБАЕВА,
Ақтөбе

Қозғалыс қауіпсіздігі және заманауи цифрлық 
шешімдер мен инновациялар бойынша негізгі 
мәселелерді қаузаған жиынның пленарлық 
сессиясына  «KAZLOGISTICS» Қазақстан 
көлікшілер одағының Бас директоры Қанат 
Әлмағамбетов модераторлық етті. Шақырылған 
спикерлер арасында жетекші шетелдік және 
отандық көлік компанияларының, мемлекеттік 
органдардың, ҚР жоғары оқу орындарының, 
логистикалық және көліктік-коммуникациялық 
сала кәсіпорындарының өкілдері болды.  

Оннан аса елден өкілдер қатысқан алқалы 
жиында теміржол саласын цифрлық транс-
формациялау, инновациялық технологиялар 
мен қауіпсіздік, көлік-логистикалық және 
коммуникациялық кешен үшін кадрлар да-
ярлауды жетілдіру мәселелері талқыланды. 
Көлік саласының бірнеше бағыты бойынша 6 
панельдік сессия өтті. Оның ішінде теміржол 
көлігіне қатысты  «ҚТЖ» ҰК» АҚ Қозғалыс 
қауіпсіздігі департаментінің директоры Марат 
Шәкеновтің жеткшілігімен өткен  «Теміржол 
көлігінде қозғалыс қауіпсіздігін қамтама-
сыз ету» сессиясы және «ҚТЖ» ҰК» АҚ «Бас 
есептеу орталығы» филиалы директорының 
орынбасары Серік Алатаев модераторлық 
еткен «Теміржол саласын цифрлық транс-
формациялау» сессиясы болды. 

Панельдік сессияларға қатысушылар арасында 
өзекті мәселелерге қатысты қызу пікіралмасулар 
мен дискуссияға ұласқан талқылаулар өтті. 
Көлік қауіпсіздігі және цифрландыру саласын-
дағы жаңа әзірлемелер мен тың шешімдердің 
негізін қалауға ықпал еткені анық.

«Теміржол саласын цифрлық трансфор-
мациялау» панельдік сессиясында бірнеше 
спикерлер мазмұнды да қызықты баяндама 
жасады. Әсіресе ресейлік мамандар жоғары 

белсенділігімен көзге түсіп, көпшіліктің 
назарын аударған тақырыптар төңірегінде 
ой бөлісті. Олардың қатарында Ресейдің 
«Теміржол көлігі ғылыми-зерттеу институты» 
АҚ Тасымалдау процесі мен логистиканы 
дамыту мәселелері жөніндегі бас директо-
рының орынбасары М.И. Мехедов, Ресей 
көлік университетінің профессоры (МИИТ) 
П.В.Куренков, «Ақпараттық және көлік жүйе-
лерінің ғылыми-өндірістік орталығы» АҚ Бас 
директорының орынбасары Ю.А.Седелкин, 
«РЖД-технология» ЖШҚ департаментінің 
басшысы П.В.Дыкун, ПРОМЭЛЕКТРОНИ-
КА ҒӨО коммерциялық бөлімінің жетекші 
маманы А.Е. Малыгин, Ресей көлік универ-
ситетінің «Интеллектуалды көлік жүйелері 
және технологиялары» ғылыми-білім беру 
орталығының бастығы, «Көлік процестерін 
басқарудың цифрлық технологиялары» 
кафедрасының меңгерушісі В.Е.Нутович, 
«ТимэБиг» ЖШҚ және теміржол, көліктік кеңес 
беру қауымдастығының цифрлық шешімдер 
жөніндегі сеньор-кеңесшісі В.А.Вирковский 
сынды өз ісінің мамандары болды. 

Қазақстандық лекторлар қатарында ALSTOM 
Kazakhstan компаниясының клиенттермен 

жұмыс жөніндегі директоры Б.Қ.Котырев, 
«Dosjan temir joly» АҚ Басқарма төрағасының 
өндіріс жөніндегі орынбасары Н.С.Әділбаев, 
«Жолаушылар тасымалы» АҚ технологиялық 
қолдау департаментінің бас менеджері А.Р.Мел-
дебекова, «DAR RAIL» ЖШС Бас директоры 
Р.Т.Дюсенов, «KTZ EXPRESS» АҚ стратегиялық 
даму және ақпараттық технологиялар жөнін-
дегі басқарушы директоры М.А.Садықов, 
«Мұхамеджан Тынышпаев атындағы ALT 
Университеті» АҚ сениор-лекторы М.Б.Орун-
беков ұсынған баяндамалар түрлі пікірлер 
туғызып, қызу талқылауға ұласты.   

– Биылғы жылы бесінші рет біздің оқу орнының 
қабырғасында өтіп отырған V Еуразиялық көлік 
қауіпсіздігі және цифрландыру форумының 
«Теміржол саласын цифрлық трансформациялау» 
панельдік сессиясы аясында B2B, B2G кезде-
сулері ұйымдастырылды. Бұл алаң панельдік 
сессияға қатысушылар үшін – өндірістік те, 
ғылыми-білім беру саласының өкілдері үшін 
де пайдалы әрі жемісті болды, – деп атап өтті 
панельдік сессияның бірлескен модераторы, 
М.Тынышпаев атындағы ALT Университетінің 
доценті,техника ғылымдарының кандидаты 
Гүлфариза Сүлейменова.    

Форум
ЕУРАЗИЯ  КЕҢІСТІГІНДЕГІ  КЕҢЕС 

М.Тынышпаев атындағы ALT Университеті базасында өткен Көліктегі қауіпсіздік 
және цифрландыру жөніндегі V Еуразиялық форум көлік саласындағы өзекті мәсе-
лелерді,  инновациялық шешімдерді және цифрландыру үдерістерін талқылаған 
маңызды жиын болды. 

Меруерт ӨМІРЗАҚОВА,
Астана – Алматы – Астана

жұмыстары қыс шанасын жаз 
сайлайтын теміржолшылар үшін 
қалыпты ахуал болып табылады. 
Жоғарыда аталған бұйрық негізінде 
бөлімше бастығы Батырхан Базар-
баевтың биылғы 6 қыркүйекте 63/
НОДГП-10 бұйрығы жарияланды. 
Осы бұйрықтарға сәйкес компа-
нияның стандартты талаптарын 
орындау арқылы аймақта теміржол 
көлігінің тұрақты жұмысы мен 
пойыздардың қозғалыс қауіпсіздігін 
сақтау, нысандарды пайдалануда, 
инфрақұрылымын қолдануда нор-
мадан ауытқуларды уақытылы жою 
және саланың қыс маусымындағы 
мінсіз жұмысын қамтамасыз ету 
мақсатында Шорнақ – Сексеуіл 
– Қоскөл станциялары арасында 
орналасқан бөлімшеге қарасты 
салалық мекемелердің барлығын 
комиссия мүшелері түгел тексеріп 
шықты. Тексеру барысында өрескел 
қателік, кемшілік болмағанмен, 
ПДБ талаптарының бұзылуы, яғни 
Шиелі теміржол вокзалы, Сексеуіл 
локомотив пайдалану депосы және 
Сексеуіл – Қоскөл жаңа теліміндегі 
19-бекет теміржолшыларының 
талапқа сай келмейтін әрекеттері 
байқалып, ескерту жасалды, бірқа-
тар кемшіліктер дереу жойылды, 
– деді комиссия мүшесі Қызылорда 
ЖТ бөлімшесінің қауіпсіздік және 
еңбек қорғау, экология бөлімінің 
бастығы Ғалия Көпжасарова.

Суретті түсірген автор

Бұл дегеніміз семейлік теміржол-
шылар үшін көмір тасымалын 
қарқын алдырып, жоспар көлемін 
еселей түсуді міндеттейді. Семей 
ЖТ бөлімшесінің логистика және 
жүк тасымалын ұйымдастыру 
бөлімі мамандарының ақпаратына 
сүйенсек, қазіргі таңда «Қаражыра» 
АҚ мен арадағы келісім аясында 
көмір тиеу мен түсіру жұмыста-
ры штаттық режимде, бірлесіп 
бекітілген кесте бойынша жүзеге 
асырылуда. Бір ғана Семей қаласы 
үшін қатты отынды жылдық тұтыну 
көлемі 260,0 мың тонна деп есеп-
телуде. Бұл биылғы жылғы өлшем. 
Осы орайда семейлік теміржол-

шылар облыс орталығындағы 
«Жігер» ЖШС-на 10 200 тонна, ал 
«Семей Көмір» серіктестігіне 5000 
тонна көмір жеткізген. Әйтсе де, 
соңғы тәуліктердегі мониторинг 
барысында анықталғандай, жеке 
сектордың көмір сатып алудағы 
белсенділігі күрт арта түскен. 
Мәселен, соңғы аталған ЖШС 
бойынша жаз бойы жеткізілген 5 
мың тоннадан небары 150 тонна 
ғана қалған.

Бұл мәселе қазіргі таңда Семей 
ЖТ бөлімшесі басшылығы мен 
облыс әкімдігінің қатаң назарына 
алынды. Бүгінде қалаға күніне 
1000 тоннадан астам қатты отын 
жеткізілуде. Бұл дегеніміз әрбір 
теміржол тұйығына тәулігіне ең 
кемі 9 вагон отын жеткізіледі де-

ген сөз. Барлық мекемелер көмір 
тұтынуды бастап кетті. Жалпы, 
облыс бойынша қатты отынға 
деген қажеттілік 1 млн 248 мың 
тоннадан асады. 

Дегелеңнен тиелген көмірдің 
басым бөлігі ірі өндіріс ошақтары 
мол Шығыс Қазақстан облысына 
тасымалданатыны белгілі. Осы 
орайда аталмыш өңірде жергілікті 
халық пен заңды тұлғаларға көмірді 
22 оператор сатады екен. Күллі 
облыс бойынша қажеттілік 440 
069 тонна көлемінде деп санала-
ды. Қыркүйек айындағы жағдай 
бойынша облыс тұйықтарында 
15,9 мың тоннадан астам көмір 
қоры жасалған. Оның ішінде 
Өскемен қаласындағы қордың 
көлемі 7 609 тонна. 

ТАСЫМАЛ – ТҰТЫНУ  КӨЛЕМІНЕ  САЙ
Ел шығысында 1 қазаннан бастап жылу беру 
маусымы ресми түрде басталды. Қазіргі таңда 
бірінші кезекте әлеуметтік нысандар орта-
лық жылу желілеріне қосылуда. Осы ретте қос                                                                                                     
облыстағы қазандықтар мен жылу беру станци-
ялары қарқынды жұмыс режиміне көшті.

Қуаныш ҚОЖАЕВ,
Семей

Өткен аптада бөлімшедегі Шар, 
Аягөз, Жаңа-Семей сынды бірқатар 
тораптық станциялар басшылары 
көмір тұйықтарындағы отын қо-
рын бақылауға алып, қадағалап 
шықты. Көмір саудалаушы опе-
раторлардың пікір-ұсыныстарын 
да тыңдады. Бұл орайда барлық 
мәліметтер алдағы уақыттағы 
жоспарлы жұмыстар барысында 
назарға алынатын болады. 

Жалпы, биылғы жылдың                     
қыркүйек айына дейін Семей 
ЖТ бөлімшесі бойынша 3,3 
млн тоннадан астам көмір ти-
елді. Оның 340 мың тоннасы 
Өзбекстан, Беларусь, Ресей және                                   
Қырғызстанға экспортқа жіберілді. 
Осынау орайда ауыр салмақты 
пойыздарды құрастырып жолға 
шығару ісіне баса ден қойылған 
болатын. Мәселен, Дегелең – 
Ақсу – Семей-1 учаскесі бойынша 
ауыр салмақты пойыздарды 
тоқтаусыз өткізу ісі нәтижелі 
ұйымдастырылуда.

Көмір тасымалы бойынша атқа-
рылып жатқан барлық техникалық 
процестер, станциялардағы өндіріс 
барысы бөлімше басшылығының 
қатаң қадағалауында тұр. 

ӘЛЕУМЕТТІК ЖҮК

ЖИЫН
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Отметим, уральские железнодо-
рожники совместно с линейной 
полицией регулярно ведут профи-
лактическую работу с населением. 
В прилегающих к железной дороге 
школах ежемесячно проводятся 
беседы с демонстрацией темати-
ческих роликов, подготовленных 
службой безопасности АО «НК 
«ҚТЖ», и раздачей постеров и 
буклетов. На всех необходимых 
по стандарту местах установлены 
предупреждающие знаки, надписи 
и аншлаги, регулярно ведется зву-
ковое оповещение с напоминанием 
правил безопасности на железной 
дороге, проводятся рейды и бесе-
ды с жителями жилых массивов, 
прилегающих к железной дороге. 
Однако привычки перебегать дорогу 
в неустановленных местах у запад-
ноказахстанцев неискоренимы.

Поводом для столь плотного 
охвата учащихся послужила тра-

гедия. Среди бела дня в четной 
горловине станции Уральск в районе 
Омеговского моста маневровым 
локомотивом была сбита 15-лет-
няя школьница, переходившая 
пути в неустановленном месте. В 
результате девочка получила травму 
обеих ног с ампутацией одной ноги 
ниже колена и пальцев на другой. 
Ведется следствие. 

Надо сказать, по Уральскому 
региону это второй случай на-
езда на пешехода с начала года, 
причем оба – результат перехода 
железнодорожных путей в неуста-
новленном месте.

Профилактические беседы были 
начаты со школы № 26 не случайно. 
В этой школе учатся 1 114 человек, 
примерно десятая часть из них пе-
ресекает железнодорожные пути по 
дороге в школу и домой. Именно в 
этой школе учится пострадавшая. 
И именно в этой школе проводи-
лась беседа сотрудниками ЛОП 
по станции Уральск 10 сентября 
текущего года, то есть буквально 

за две недели до происшествия. За 
первые три дня беседами охвачено 
почти 300 учащихся СОШ № 26 
среднего и старшего школьного 
возрастов, беседы велись на ка-
захском и русском языках.

Инженер по охране труда стан-
ции Уральск Гульдана Жамалова, 
главный инженер Уральского 
эксплуатационного локомотив-
ного депо Болатбек Дулатбаев 
напомнили школьникам, что про-
лазить под вагонами, перебегать 
путь перед движущимся составом, 
стоять близко к краю платформы, 
ходить по железнодорожным пу-
тям и играть рядом с ними, пры-
гать с пассажирской платформы,                                       
цепляться за поручни проходящих 
поездов, подниматься на крышу 
железнодорожного состава кате-
горически нельзя!

– Находясь вблизи путей, необ-
ходимо быть предельно бдитель-
ным самому и внимательным к 
окружающим, строго соблюдать 
элементарные правила техники 

БЕРЕГИСЬ  ЛОКОМОТИВА!
Уральские железнодорожники совместно с ли-
нейным отделом полиции по станции Уральск с                                                     
30 сентября проводят беседы со школьниками на 
тему «Железная дорога – зона повышенной опас-
ности» с тотальным охватом всех возрастов. Этот 
ежедневный марафон продлится весь октябрь.

Яна ЛЕНИНА,
Уральск

По словам начальника Карагандинской 
дистанции пути Абзала Сагимбаева, одной из 
главных проблем является неосторожность и 
невнимательность граждан, проходящих через 
железнодорожные пути в неустановленных местах. 

– Как свидетельствует статистика, 60% людей 
ходят в наушниках, не слышат гудка прибли-
жающегося поезда или предупреждающих 
объявлений, передаваемых по громкогово-
рящей связи работниками железнодорожного 
транспорта. Также вызывает обеспокоенность 
поведение любителей острых ощущений, ко-
торые устраивают игры на железнодорожных 
путях, делают селфи в опасных местах, – гово-
рит он. – Печальную статистику травматизма 
дополняют и водители автотранспорта, которые 
игнорируют правила дорожного движения.  

– На сегодняшний день большую угрозу 
безопасности движения поездов представ-
ляет домашний скот, оказывающийся на 
железнодорожном полотне из-за безответ-

ственности собственника, – считает Абзал 
Сагимбаев. – Как известно, при столкновении 
или применении экстренного торможения 
во избежание наезда на скот возможен сход 
состава с рельсов, что может стать причи-
ной вреда здоровью людей, повреждения 
подвижного состава, нарушения графика 
движения поездов, а также создания угрозы 
для окружающей среды в случае повреждения 
вагонов, в которых находится опасный груз. 
При установлении вины нарушителя он будет 

привлечен к ответственности в соответствии 
с действующим законодательством Адми-
нистративного кодекса, глава № 30, статья 
559, пункт 1. 

Сотрудниками Карагандинской дистанции 
пути ежеквартально направляются письма, 
памятки с правилами поведения вблизи же-
лезной дороги акиматам с целью исключения 
случаев нарушения безопасности движения 
поездов, во избежание экстренных торможе-
ний, наездов на крупный и мелкий рогатый 
скот, на посторонних людей. 

– Также хочется отметить, что, согласно части 
5 статьи 559 КоАП РК, за проход по железно-
дорожным путям в неустановленных местах 
предусмотрено наказание в виде предупреж-
дения или штрафа в размере трех месячных 
расчетных показателей. Очень важно, чтобы 
горожане были бдительными, так как желез-
ная дорога – зона повышенной опасности, а 
безопасность – это личная ответственность 
каждого из вас, – обратился к жителям Кара-
ганды Абзал Сагимбаев. 

Фото автора

БЕСПЕЧНОСТЬ  ПРИВОДИТ  К  ТРАГЕДИИ 
На участках Карагандинской дистанции пути по итогам девяти 
месяцев текущего года было допущено 76 случаев экстренного 
торможения грузовых поездов с целью недопущения наездов на 
людей и крупнорогатый скот. Этот факт повлиял на экономическую 
составляющую компании, так как потери по дизельному топливу 
составили 1,050 тонны, а по электроэнергии 11,190 кВт/ч. 

Светлана МОГАЙ,
Караганда

безопасности, – подчеркнул ревизор 
по безопасности движения ДБД АО 
«НК «ҚТЖ» на Уральском участке 
Чингиз Мурзагалиев. 

О правовых аспектах нарушения 
правил перехода железнодорожных 
путей рассказали сотрудники ЛОП 
на станции Уральск. 

Можно сказать, участок пути 
у Омеговского моста – одно из 
самых болезненных мест желез-
нодорожников и полицейских. 
Ведь эта проблема возникла в 
результате массовой жилой за-
стройки непосредственно вблизи 
железнодорожного полотна. О 
необходимости строительства 
заграждений и надземных пере-
ходов говорится и пишется уже 
давно, но безрезультатно. Решение 
проблемы возможно при участии 
местной исполнительной власти 
с привлечением иностранных 
нефтегазодобывающих компаний 
для финансирования социально 
значимых объектов. Например, 
капитальный ремонт Деповского 
и Омеговского путепроводов был 
проведен с участием иностранных 
недропользователей. Уральские 
железнодорожники ежегодно 
обращаются к местной испол-
нительной власти с просьбой 
содействия в установке ограж-
дений, однако ни городской, ни 
областной акиматы предпочитают 
оставаться в стороне от решения 
этой проблемы. 

Двухдневное мероприятие собрало 
в Центре деловых связей Октябрьской 
железной дороги (ОЖД) более 30 
делегатов отраслевых профсоюзов 
из Казахстана, Беларуси и России, а 
также Международной конфедерации 
профсоюзов железнодорожников. 

Приветствуя участников, пред-
седатель Дорпрофжела на ОЖД 
Александр Голубев отметил, что 
основная цель семинара-совещания 
– обмен опытом и выработка новых 
методов решения схожих вопросов 
по социально-экономической защите 
работников, охране труда, развитию 
системы общественного контроля 
и культуры безопасности, правовой 
поддержке и другим направлениям.

О текущей ситуации в профсоюзах 
Международной конфедерации 
профсоюзов железнодорожников 
и выполнении меморандума о 
приграничном сотрудничестве 
рассказал генеральный секретарь 
конфедерации Геннадий Косолапов.

Широкий формат совещания по-
зволил обсудить вопросы повестки 
с разных точек зрения – непосред-
ственно от профсоюзов на местах, 
до руководителей филиалов. 

Делегацию ОО «Казпрофтранс» 
возглавил председатель филиала 
«Астана» Серик Сарсекеев. В нее 
также вошли главный эксперт 
по социально-экономической 
работе аппарата Казпрофтранс                                    
Алмагуль Еримова и руководители                                   
профсоюзных организаций: филиала 

АО «Пассажирские перевозки» – 
«Экспресс» – Эльмира Егембердиева, 
Астанинской дистанции электро-
снабжения – Марат Рахимбаев, 
аппарата ТОО «КТЖ – Грузовые 
перевозки» – Тасбулат Каримов. 

– В Казахстане за последние годы 
проведено немало работы, в ре-
зультате которой удалось улучшить 
состояние безопасности и охраны 
труда на рабочих местах. Внесен 
ряд изменений в законодательство, 
приняты необходимые решения на 
правительственном, отраслевых 
уровнях. Значительно выросла роль 
социального партнерства, усилен 
общественный контроль, – про-
информировал Серик Сарсекеев. 

Он подробно рассказал о меро-
приятиях, реализованных в АО «НК 
«ҚТЖ» в рамках международной 
программы Vision Zero – концепции 
достижения нулевого травматизма, 
а также социальной поддержке 
работников. 

– В настоящее время в компании 
идет двухмесячник «Укрепление 

трудовой дисциплины – основа 
профилактики производственного 
травматизма», – проинформи-
ровал Серик Сарсекеев. – Кроме 
того, создан специальный штаб по           
своевременному реагированию на 
поступающие вопросы работников, 
что позволит усилить контроль за 
их разрешением и ответственность 
руководителей структурных под-
разделений, в том числе видеть, 
на каком уровне руководители 
игнорируют проблемы.

Профсоюз будет отслеживать 
ход решения озвученных работ-
никами проблем. Сейчас проект 
в пилотном режиме реализуется 
в Карагандинском регионе.   

– Консолидация усилий участников 
семинара позволит в необходимой 
мере реализовать насущные задачи 
по обеспечению достойных и безо-
пасных условий труда работников, 
– заключил Серик Сарсекеев. 

С докладом о защите социаль-
но-трудовых прав работников в 
филиале АО «Пассажирские пе-

СОТРУДНИЧЕСТВО

ПОВЫСИТЬ  КУЛЬТУРУ  БЕЗОПАСНОСТИ
Развитие системы общественного контроля 
и культуры безопасности в трудовых коллек-
тивах обсудили на международном семина-
ре-совещании в Санкт-Петербурге с участием 
представителей ОО «Казпрофтранс».

Любовь РОВБА,
Астана

ревозки» – «Экспресс» выступила 
Эльмира Егембердиева. 

Программа мероприятия включа-
ла посещение депо Металлострой, 
центра обучения проводников Севе-
ро-Западной дирекции скоростного 
сообщения, музея железных дорог 
России и т. д.

– Так как я работаю в филиале 
«Экспресс» (поезда «Тальго»), было 
очень интересно побывать на базе 
технической подготовки высокоско-
ростного движения «Сапсан». Нас 
ознакомили с организацией работы 
поездных бригад, подготовкой                     
составов в рейс, провели экскурсию 
по вагонам, – поделилась Эльмира 
Егембердиева.

Она отметила моменты, которые 
можно успешно применить и у 
нас. К примеру, оформление мест 
ручной клади – в «Сапсанах» на 
них изображена карта движения 
поезда, в казахстанских поездах 
можно разместить изображения 
с местными достопримечатель-
ностями. 

– Еще мне понравился так назы-
ваемый детский вагон, где кресла 
пассажиров имеют чехлы разных 
цветов, на полу разноцветный ков-
ролан. Нанесены рисунки станций 
в виде сказочных замков. Такое 
тоже можно применить у нас, – 
отметила Эльмира Егембердиева, 
подчеркнув, что командировка в 
целом была очень полезной.

В рамках семинара-совещания 
прошел также познавательно-раз-
влекательный квиз. Участники 
состязались в музыкальных, ки-
нематографических и железно-
дорожных раундах. 

Представители отраслевых 
профсоюзов отметили, что при-
менение лучших практик коллег 
из Казахстана, Беларуси и России 
позволит и улучшить условия труда 
работников и повысить культуру 
безопасности.

Приветствуя железнодорожников на торжественной 
церемонии награждения, председатель филиала «Астана» 
ОО «Казпрофтранс» Серик Сарсекеев поблагодарил их 
за многолетнюю плодотворную работу на железнодо-
рожном транспорте.

– Роль человека труда значима всегда и в любом                                  
обществе. Труд граждан определяет уровень развития 
страны и считается решающим фактором, обеспечи-
вающим благополучие семьи и развитие человека, 
– отметил он. 

Серик Сарсекеев подчеркнул, что День труда при-
зван напомнить о роли всеобщего труда для развития 
общества и процветания страны, а также возродить 
уважительное отношение к рабочим специальностям.

– Железная дорога славится своими надежными и 
высокопрофессиональными работниками и трудовыми 
династиями. Компания успешно выполняет стоящие перед 
ней задачи и постоянно развивается. Все достижения 
стали возможны благодаря вашему добросовестному 
труду, – отметил заместитель директора по эксплуатации 
филиала АО «НК «ҚТЖ» – «Дирекция магистральной 
сети» Ануар Амантаев, пожелав коллегам успехов в 
дальнейшей деятельности, здоровья и благополучия.

Председатель профсоюзного комитета ЦЖС Балжан 
Ботатаева в своей поздравительной речи отметила, что 
нередко работники, которые на протяжении долгих лет 
своим ежедневным трудом вносят вклад в развитие 
компании, остаются в тени и не получают наград.

– Сегодня мы хотим отметить их заслуги благодар-
ственными письмами. Это настоящие люди труда, 
добросовестно и профессионально выполняющие свои 
обязанности, – подчеркнула она.

Награды в этот день получили 37 работников Дирек-
ции магистральной сети.

Они выразили благодарность руководству и профсоюзу 
за внимание, которое уделяется каждому работнику, и 
ощутимую поддержку. 

Фото Александра ЖАБЧУКА

НАГРАЖДЕНИЕ

ВНИМАНИЕ 
ЛЮДЯМ  ТРУДА

Роман ЛЮБИМОВ,
Астана

В последнее воскресенье                                   
сентября в Казахстане тради-
ционно отмечают День труда. К 
этому событию Профсоюзный 
комитет филиала АО «НК «ҚТЖ» 
– «Дирекция магистральной 
сети» (ЦЖС) вручил благодар-
ственные письма отличившимся 
труженикам.

ИТОГИ

КРОПОТЛИВО  И 
ПРОФЕССИОНАЛЬНО

В Костанайском регионе полным 
ходом идет перевозка зерна 
нового урожая-2024.

Аслан КУДАБАЕВ,
Костанай

Как сообщил начальник отдела логистики филиала 
ТОО «КТЖ – Грузовые перевозки» – «Костанайское отде-
ление ГП» Кенес Дюсекеев, за сентябрь погрузка зерна 
составила 3 888 вагонов (265,2 тысячи тонн). 

По Казахстану перевезено 708 вагонов (47,9 тысячи 
тонн). На экспорт – 3 180 вагонов (217,3 тысячи тонн). 
В том числе в страны Центральной Азии – 1 953 вагона 
(124 тысячи тонн). В Китайскую Народную Республику 
– 149 вагонов (9,7 тысячи тонн). 

В целом было сформировано 19 зерновых маршрутов, 
из них назначением в страны Центральной Азии –                                                                                                                                    
10 маршрутов, в Китай – два маршрута, в порт Актау 
– четыре маршрута, по Казахстану – два маршрута, на 
РЖД – один маршрут. Также отправлены 17 организо-
ванных маршрутов зерна в контейнерах. Погружено                                  
1 059 контейнеров на 604 фитинговые платформы.

Для бесперебойной работы в период отгрузки зерна 
нового урожая организована деятельность зернового 
штаба под председательством директора филиала ТОО 
«КТЖ – Грузовые перевозки» – «Костанайское отделение 
ГП», круглосуточная работа оперативных зерновых 
групп. Дополнительно были введены четыре маневровых 
локомотива, увеличен штат составительских бригад, 
товарных кассиров и приемосдатчиков груза и багажа.

– Благодаря всем этим мерам нам удается оперативно 
без задержек отгружать и отправлять поезда с новым 
урожаем. На всех наших станциях кипит кропотливая 
работа, чему способствует также и высокий уровень 
профессионализма наших работников, – говорит Кенес 
Дюсекеев.

Фото автора

ПЕРЕВОЗКИ

ПРОФИЛАКТИКА
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Встречали ветеранов тепло, ведь для 
многих работников ИЖУ нынешние пен-
сионеры были наставниками. И потому 
руководители предприятий выступали 
перед ними с особой ответственностью, 
рассказав о своих достижениях за прошед-
ший год, какие инновации применяются 
в компании сегодня и какие перспективы 
открываются в будущем.

Перед началом торжественного меро-
приятия приглашенные побывали в Илец-
ком музее железнодорожников, заботу 
о котором взял на себя совет ветеранов 
ИЖУ. Экскурсию провели председатель 
совета ветеранов Мукарама Картикенова 
и ее заместитель Татьяна Погорелова. 

Семерым пенсионерам – Султану Чу-
лакову, Кайыржану Ескалиеву, Марату 
Муканову, Нине Андронниковой, Вла-
димиру Цыбарману, Наталье Шарун и 
Наталье Мусиной – были вручены бла-
годарственные письма от Центрального 
совета ветеранов АО «НК «ҚТЖ».

А затем было праздничное застолье в 
юрте, где дастархан накрыли совет вете-
ранов и профсоюзный комитет ИЖУ. За 
чашкой душистого чая уж очень хорошо 
идут и задушевные беседы, и песни по-
ются, и танцуется легко, и будто десятки 
лет остались за порогом.

Фото 
Рамили НУРЖАУОВОЙ

Посостязаться в битве за при-
зовые места пришли спортсмены 
от Кумыстауской дистанции 
пути (ПЧ-38), оборотного локо-
мотивного депо (ТД-10), ПТО 
Оскеменского эксплуатацион-
ного вагонного депо (ВЧД-24) 
и станции Күмістау. 

– В программу спартакиады 
вошли соревнования по мини-фут-
болу, настольному теннису и 
дартсу, – рассказала инженер 
по охране труда, профсоюзная 
активистка Кумыстауской дис-
танции пути Аймира Капезова.  
–  Игры были интересными и 
захватывающими. По итогам 
турнира по мини-футболу первое 
место заняла команда ПЧ-38. На 
втором – локомотивщики, на 
третьем – вагонники.

В соревнованиях по настольному 

теннису первое место завоевал 
начальник станции Күмістау 
Ержан Жексенбеков. К слову, он 
является постоянным участником 
соревнований по различным 
видам спорта, которые проводит 
профсоюз в Восточно-Казах-
станском регионе. Второе место 
занял осмотрщик вагонов Марат 
Абдрахманов. Третье – монтер 
пути Жаркын Акимов. 

В турнире по дартсу первое 
место разделили машинист ТД-10 
Тимур Абдрахманов и помощник 
машиниста Артем Власенко. 
Второе – старший осмотрщик 
вагонов ВЧД-24 Ержан Иманов 
и осмотрщик вагонов Даурен 
Калкешов. На третьем месте 
– заместитель начальника Ку-
мыстауской дистанции пути 
Дархан Хайсанов и ремонтник 
ИССО ПЧ-38 Самат Кажиахметов. 
Победители получили дипломы 
и призы. 

СПОЕМ, ДРУЗЬЯ!
Совет ветеранов 
и профком Илец-
кого железнодо-
рожного узла ор-
ганизовали для 
пенсионеров                     
чаепитие в честь 
Дня пожилых. 

Яна ЛЕНИНА,
Илецк

В спортивном состязании, 
которое состоялось на стадионе 
«Шахтер», участвовали пять 
команд: сборная ГП, ВЧД-16,   
ШЧ-25, Береке и ВЖДО. Послед-
ние теплые дни осени железно-
дорожники решили провести на 
свежем воздухе и заодно отметить 
День профсоюзов Республики 
Казахстан. 

Футбольная игра, как положе-
но, получилась очень интересной, 
моментами даже захватывающей, 
каждая сборная по-своему шла 
к победе. 

Первое место заняла коман-
да ВЧД-16, второе – у ШЧ-25, 
третьими стали сотрудники 
ВЖДО. Все сборные награждены 
кубками и медалями. 

Кроме того, номинацию «Луч-
ший защитник» получил элек-
тромеханик СЦБ ШЧ-25 Сергалы 
Рахметуллин, «Лучшим игроком» 
стал работник ВЧД-16 Максат 
Тохтыбаев, «Лучшим вратарем» 
– заместитель начальника стрел-
ковой команды Павлодарского 
филиала ТОО «ВЖДО» Руслан 
Ережепов. В номинации «Лучший 
нападающий» выиграл сотрудник 
ТОО «Береке» Жанибек Куандык. 

Фото автора

МЯЧ  В  ВОРОТА
В Екибастузе в преддверии празднования Дня                 
профсоюзов Республики Казахстан прошел турнир 
по мини-футболу.

Айдана ЕРТАЙ,
Екибастуз

Болашақ теміржолшылар жалпы 
еңбек өтілі 400 жылға жуықтаған 
Жаңабаевтар әулетімен кездесті.

Бүгінде үшінші буын ұрпағы 
теміржолда тер төгіп жүрген  Жаңа-
баевтар – «Адал азамат – Адал 
еңбек – Адал табыс» қағидатын 
ұстанған отбасы.

– Теміржолшыға ең керек қасиет 
– еңбекқорлық. Онсыз бұл саланың 
қиындығына, үлкен жауапкер-
шілікті қажет ететін талаптарына 
төзу мүмкін емес. Осыны бола-
шақта теміржолшы болам дейтін 
жастарға жеткізу үшін біз жаңа оқу 

жылынан бастап теміржолшылар 
әулеттерімен, кәсіби мамандармен 
кездесулер ұйымдастырып отыра-
мыз. Мұндай іс-шаралар арқылы 
жастарға өзінің табандылығы және 
қажырлы еңбегімен нәтижеге қол 
жеткізген адамдарды үлгі етеміз. 
Адамның өсіп-жетілуіне, тұлға 
ретінде қалыптасуына отбасындағы 
тәрбиенің маңызы зор. Мысалы үш 
буын ұрпағы осы салада еңбек етіп 
келе жатқан Жаңабаевтар әулетінде 
үш адам «Құрметті теміржолшы» 
атағына ие болған абыройлы от-
басы, – дейді колледж директоры 
Ұлжан Кенжебаева.

Әулеттің атадан балаға жалғасқан 
еңбек жолының бастауында 45 

жылын шойын жолдың бойында 
өткізген Ергеш Жаңабаев тұр. 
«Құрметті теміржолшы» атанған 
жанның жары Бүбісара Әбдіқұлқызы 
да салада 40 жыл еңбек еткен. Қос 
теміржолшының екі ұлы, үш қызы  
ата-анасының жолын жалғап, бүгін-
де олардың балалары да теміржолда 
еңбек етіп жүр. Әулеттің жалпы 
еңбек өтілі 380 жылды құрайды. 

Колледжде өткен кездесуге                 
Рахметжан Ергешұлы бастаған 
әулет мүшелері келіп, жастармен 
тағлымды әңгіме өрбітті. Колледж 
әкімшілігі қонақтарға алғысын 
білдіріп, лайықты сый-сияпат 
көрсетті.

Суретті түсірген автор

ЕҢБЕКҚОР  ӘУЛЕТ  ҮЛГІ  ЕТІЛДІ   
Тараз теміржол көлік 
және коммуникация 
колледжінің 1-курс 
студенттері үшін ар-
найы «Теміржолдың 
еңбексүйгіш әулет-
тері» атты кездесу 
ұйымдастырылды. 

Ардақ ҮСЕЙІНОВА,
Жамбыл

Бұған дейін әр өңірде 
іріктеу сайысы өткен бо-
латын. Сондықтан бұл 
басқосуға кілең «сен тұр, 
мен атайын» деген сұрмер-
гендер жиналды. Осымен 
үшінші рет өтіп жатқан 
бұл жарыстың ерекшелігі 
сол – сайыс жеңімпазы қай 
өңірден анықталса, келесі 
жылы республикалық чем-
пионат сол өңірде өтеді. 
Мәселен, былтыр Павлодарда 
өткен жарыста шымкенттік жігіт 
жеңімпаз болған соң, биылғы 
чемпионат осы қалада ұйымда-
стырылып отыр. Бұл – кәсіподақ 
ұйымы жетекшілерінің ортақ 
шешімі.

Екі күнге жалғасқан сайыс 
тұтастай комбинациялық пира-
мида ережесі бойынша өтті және 
оған бильярд спортының білікті 

маманы, бейтарап өкіл ретінде 
Елнұр Ераханұлы төрешілік етті. 
Ал сериялы ойындар нәтиже-
сінде сәтті өнер көрсетіп, ең 
көп ұпай жинаған Шымкент 
станциясының СТЦ-операторы 
Миранбек Мырзағұлов осымен 
екінші рет чемпион атанса, екін-
ші орынды алматылық «KTZE-
Khorgos Gateway» ЖШС сатып алу 
бөлімінің бас менеджері Әнуар 
Облысов иеленді. Ал үшінші орын 

Түркістан вокзалының бастығы 
Марат Мырзақұловқа бұйырды. 
Сондай-ақ ойын барысында 
Әскерилендірілген теміржол 
күзеті Түркістан филиалының 
Шымкент станциясындағы же-
дел реттеу мобильді тобының 
жүргізуші-күзетшісі Самат 
Бекжігітов «Қазкөліккәсіп» ҚБ 
Шымкент филиалы әзірлеген 
«Ең көп серия жасағаны үшін» 
аталымы бойынша тағайын-

далған арнайы сыйлыққа ие 
болды.

Турнирге қатысушылардың 
жас ерекшелігі де әртүрлі бол-
ды. Мысалы, қызылжарлық 
қос теміржолшының жасы 56-
да болса, ең жасы астаналық 
теміржолшы Нұрдәулет Мақсұт 
1996 жылы туған.

Сайысқа маңғыстаулық маши-
нист көмекшісі Жалғас Қуандықов 

ТАСТАЯҚ  ТУРНИРІНДЕ  ТОП  ЖАРДЫ    
Шымкенттегі «Жасмин» бильярд 
клубында «Қазкөліккәсіп» ҚБ 
төрағасының кубогына арналған 
бильярд турнирінің финалдық 
ойыны өтті. Аталған ұйым өкілдері                                                          
ұйымдастырған шараға респу-
бликаның барлық өңірінен 32 
теміржолшы қатысып, екі күн бойы 
шарболатты шыр айналдырды.

Нұрлыбек ДОСЫБАЙ,
Шымкент

Ұлттық компанияның                           
Әлеуметтік саясат департаменті 
жетекшілерінің бастамасымен 
республикалық деңгейде мұндай 
жарыстар өткізу біріздендірілгені 
белгілі. Компания басшылығының 
ұжымдық мәдениетті көтеруге 
бағытталған аталмыш шарада 
«Қазкөліккәсіп» ҚБ Шымкент 
филиалының жетекшісі Нағима 
Салықбаева құттықтау сөз сөйлеп, 
жан-жақтан жиналған команда-
ларға сәттілік тіледі. Спорттық шара 
қаладағы «Биік» спорт кешенінде 
өтіп, 4 күнге жалғасты.

Дүбірлі додада өздерінің шебер 
ойынымен тәнті етіп, көрер-
мендер делебесін қоздырған 
көкшетаулық команда болды. 
Топ басшысы Николай Крити-

ков Көкшетау белгі беру және 
байланыс дистанциясының 
(ШЧ-12) электромеханигі екен. 
Ол команда мүшелерінің шы-
райлы Шымкентке қуана-қуана 
келгенін айтады.

– Біз, теміржолшылар қызмет-
тік міндетімізді атқарумен қатар 
спортты серік еткеніміздің арқа-
сында республика өңірлерін-
дегі өзге де әріптестерімізбен 
Шымкентте бас қосып, достық 

қарым-қатынасымызды нығайтып 
жатырмыз. Осындай әріптестер 
арасында риясыз сыйластыққа 
негізделген тамаша аураның 
қалыптасуына мүмкіндік беріп 
жатқан ұйымдастырушыларға 
алғысымызды білдіреміз, – дейді ол.

Жалпы, 4 топқа бөлініп, 4 күнге 
жалғасқан ойын өте тартысты 
өтті. Қорытынды финалда Атырау 
командасы үздік өнер көрсетіп, 
бас жүлдені жеңіп алды. Екінші 

ФУТЗАЛДАН  ЧЕМПИОНАТ  ӨТТІ
Шырайлы Шымкентті бірнеше күн бойы дүбірге бөлеген теміржолшы-
лар спорттың екі түрінен бақ сынасты. Қазақстан темір жолының 120 
жылдығына орай футзалдан ерлер арасында өткен ҚТЖ чемпионатына 
республиканың барлық өңірлерінен 17 команда құрамында 200-ге жуық 
теміржолшы қатысты.

СПАРТАКИАДА  В  КҮМІСТАУ
Спартакиаду ко Дню профсоюзов РК провели на 
станции Күмістау железнодорожники, работающие 
на линии. В ней приняли участие четыре команды.

Ольга УШАКОВА,
Усть-Каменогорск

мен үшінші орынды Маңғыстау 
мен Павлодар командасы иеленсе, 
жергілікті Шымкент командасы 
4-орынды місе тұтты. Сондай-ақ 
теміржолшы-спортшылар арасын-
да тұтас ойын аясында жақсы өнер 
көрсеткендері үшін атыраулық 
Еркебұлан Бейбітұлы – «Үздік ша-
буылдаушы», шымкенттік Азамат 
Ақылбеков – «Үздік қақпашы», 
ақтөбелік Рүстем Асылхан – «Ең 
қабілетті ойыншы», тараздық 
Азамат Орынбай – «Ең белсенді 
ойыншы» және қарағандылық 
Әмір Тілеубеков – «Болашағы 
жарқын ойыншы» аталымдары 
бойынша арнайы сыйлықтармен 
марапатталды.

Ресейдің Илецк қаласында ор-
наласқан ҚТЖ мекемесінде спорт 
нұсқаушысы болып еңбек ететін 
Мәдихан Жанатұлы өздерінің    
Қазақстанның оңтүстігіндегі 
әдемі шаһарға алғаш рет табаны 
тиіп тұрғандарын айтады.

– Осындай шараны ұйымдасты-
рушыларға зор алғыс айтамын. 
Біздің команда мүшелерінің бәрі 
Ресей азаматы болғанымен,                       
Қазақстан темір жолында жұмыс 
істейміз, – дейді ол.

Суретті түсірген автор

айрықша дайындықпен келіпті. 
Оның киген киімі, жакеті мен 

галстукты жейдесі және басын-
дағы шәпкесіне қарап, кәнігі 
кәсіби бильярдшы ма дерсің?!. 
Сондай-ақ Қарағандыдан кел-
ген команданың киім үлгілері 
де көз сүйсіндірерліктей бол-
ды. Семейден келген ШЧ-29 
мекемесінің телім бастығы 
Серік Түкешовтің тастаяқтың 
арнайы таяғын алып келгеніне 
қарап, бильярд теміржолшылар 
үшін сүйікті спорт түрі екенін 

байқауға болатындай. 
Турнирді ұйымдастырушы-

лардың бірі «Жүк тасымалы» 
ЖШС Қарағанды бөлімшесі 
кәсіподақ комитетінің төрағасы 
Ғалы Қазыбекұлының айтуын-
ша, бильярд – интеллектуалдық 
әлеуетіңді арттырумен қатар, 
физика-психологиялық күй-
іңді дамытатын, шеберлігіңді 
шыңдайтын бекзада өнер. Сон-
дықтан ел теміржолшыларын 
осы өнерге бейімдеп, осындай 
турнир өткізуді дәстүрге айнал-
дырған Сала кәсіподағына алғыс 
айтып, финалдық ойынды сәтті 
ұйымдастырған Нағима Әуес-
ханқызы бастаған Шымкенттегі 
филиалының ерен еңбегін ай-
рықша атап өткен жөн.
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